
 

  

Zápis z 291. zasedání Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě  

konaného dne 14. 5. 2019 v Karviné 

 

Přítomni:  Bernatík, Kaleja, Majerová, Pilát, Sedlář, Rabasová, Turečková, Verner, Vojtal, Čala, 

Durczak, Škrabal, Kováč, Chmielová, Urbanec, Kupčík, Pavlík, Kubalová 

Omluveni:  Hosáková, Siostrzonek, Robenek, Skácelík 

Neomluveni:  

Hosté: Engliš, Růžičková 

  
 

PROGRAM: 

1. Legislativní záležitosti 

a. Výroční zpráva o činnosti Slezské univerzity v Opavě za rok 2018 

b. Výroční zpráva o hospodaření Slezské univerzity v Opavě za rok 2018 

c. Dodatek ke Zprávě o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících 

činností Slezské univerzity v Opavě za rok 2018 

2. Ekonomické záležitosti 

a. Základní rozpis příspěvku a dotace součástem Slezské univerzity v Opavě pro rok 2019 

3. Studijní záležitosti 

a. Studijní plány matematických oborů pro akademický rok 2019/2020 

b. Požadavky k souborným zkouškám z matematiky 

c. Požadavky ke státním závěrečným zkouškám  

4. Personální záležitosti 

a. Vyslovení předchozího souhlasu s návrhem rektora na jmenování Rady pro vnitřní hodnocení 

Slezské univerzity v Opavě 

 

5. Různé 

 

 
Předseda AS SU Ing. Bernatík, Ph.D. přivítal přítomné hosty a členy senátu. Prohlásil senát  

za usnášeníschopný (je přítomno 18 členů senátu), seznámil přítomné s programem a vyzval k jeho přijetí, 

popř. doplnění. Všichni senátoři s navrženým programem souhlasili. 

 

1. Legislativní záležitosti 

a. Výroční zpráva o činnosti Slezské univerzity v Opavě za rok 2018 

Engliš: Krátce představil materiál. Konstatoval, že materiál byl k dispozici k prostudování v termínu.  

Diskuze: 

Verner: Konstatoval, že v materiálu objevil několik gramatických chyb, které zašle zpracovateli k opravě.  



 

  

 

Návrh usnesení: 

Akademický senát Slezské univerzity schvaluje Výroční zprávu o činnosti Slezské univerzity v Opavě 

 

Pro:     Proti:     Zdrželi se: 

18     0     0 

 

b. Výroční zpráva o hospodaření Slezské univerzity v Opavě za rok 2018 

 

Engliš: Konstatoval, že zpráva je již ve formátu předepsaném ministerstvem. Má pevnou strukturu. Sdělil, 

že případné dotazy mohou senátoři směřovat na paní kvestorku. Informoval, že tento dokument byl 

k dispozici elektronicky a poděkoval za jakékoli připomínky či doplnění k tomuto materiálu.  

Diskuze: 

Urbanec: Vznesl dotaz na str. 18 – hodnocení opatření z roku 2018, je zde 2x tabulka č. 1 a v doplňkové 

činnosti podle jeho názoru došlo k poklesu. 

Kvestorka: Domnívá se, že jde pouze o překlep. Tabulka je správně. Bude opraveno. 

Durczak: Vznesl dotaz na prostředky z uměleckých výstupů, proč zde nefigurují. 

Engliš: Sdělil, že tyto prostředky zde jsou zahrnuty, nejsou však jako samostatná položka. MŠMT používá 

tento parametr pouze pro stanovení příspěvku na vzdělávací činnost. Ve výroční zprávě však toto jako 

samostatná položka neexistuje. 

Verner: Vznesl dotaz na str. 8 v textové části 2.4, kde psáno, že výrok auditora bude doplněn. Proč již tam 

není vložen, když je nyní k dispozici. 

Kvestorka: Konstatovala, že finální výrok je skutečně k dispozici. Bude do materiálu vložen, až se bude 

zpracovávat finální grafická podoba VZ. 

Verner: Vznesl dotaz na str. 17 poslední odstavce - je zmíněno, že proběhly kontroly a příslušní 

pracovníci je v tuto chvíli odstraňují, Není zřejmé, o jaké chyby jde, zda se jedná o něco významného. 

Kvestorka: Doplnila, že šlo o následnou kontrolu z MŠMT, která proběhla v roce 2017. Byly 

vygenerovány dva nálezy, které se týkaly výdajů hrazených z příspěvku, kde se MŠMT domnívá, že to 

není v pořádku. Vše však již bylo vyřešeno a vysvětleno a byla přijata příslušná opatření. Jednalo se 

reprezentační výdaje jako novoročenky či pracovní oběd, které nelze hradit z příspěvku. 

Návrh usnesení 

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Výroční zprávu o hospodaření Slezské univerzity 

v Opavě za rok 2018 

 

Pro:     Proti:     Zdrželi se: 

18     0     0 

 

c. Dodatek ke Zprávě o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi 

souvisejících činností Slezské univerzity v Opavě za rok 2019 

 

Engliš: Sdělil, že se opět jedná o dokument, který nám byl předepsán novelou vysokoškolského zákona a 

vydává se ke zprávě o hodnocení, která se vydává každých 5 let. Tento dodatek je zpracován poprvé a je 

koncipován ve stejné struktuře jako výroční zpráva. Materiál byl projednán řádně jak poradou vedení, tak 

kolegiem rektora. 



 

  

Diskuze: 

Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy. 

Návrh usnesení: 

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Dodatek ke Zprávě o vnitřním hodnocení kvality 

vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností Slezské univerzity v Opavě za rok 2019 

 

Pro:     Proti:     Zdrželi se: 

18     0     0 

 

2. Ekonomické záležitosti 

a. Základní rozpis příspěvku a dotace součástem Slezské univerzity v Opavě pro rok 

2019 

 

Engliš: Konstatoval, že se jedná o záležitost, která byla AS SU projednávána na minulém zasedání 

v identickém znění. Senát byl usnášeníschopný, nicméně nebyl získán potřebný počet hlasů „pro“. 

Diskuze: 

Urbanec: Vznesl dotaz k výchozímu počtu studentů – domnívá se, že na obrázku je chyba v číslech. 

Engliš: Konstatoval, že pan rektor chtěl tímto ukázat dlouhodobý vývoj. Materiál viděli i všichni vedoucí 

součástí a s materiálem souhlasili. Pouze děkan OPF materiál rozporoval, nicméně rozporoval rozdělení 

nikoli data. 

Bernatík: Vysvětlil a přiblížil, co bylo předmětem diskuze, která proběhla na minulém zasedání za 

přítomnosti děkana OPF. 

Kvestorka: Doplnila, že vývoj se zesiluje oproti předchozím letům a od začátku bylo zřejmé, že bude 

potřeba k takové změně přistoupit. 

Urbanec: Upřesnil, že nerozporuje metodiku, ale pouze výpočty. 

Engliš: Konstatoval, že tabulky jsou zpracovány podle stejné metodiky, jako je zpracovává ministerstvo. 

Návrh usnesení: 

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Základní rozpis příspěvku a dotace součástem 

Slezské univerzity v Opavě pro rok 2019 

 

Pro:     Proti:     Zdrželi se: 

11     6     1 

 

3. Studijní záležitosti 

a. Studijní plány matematických oborů pro akademický rok 2019/2020 

b. Požadavky k souborným zkouškám z matematiky 

c. Požadavky ke státním závěrečným zkouškám 

 

Sedlář: Konstatoval, že v těchto materiálech nedochází k žádným změnám, pouze k aktualizaci data. 

Diskuze: 



 

  

Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy. 

 

Návrh usnesení: 

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Studijní plány matematických oborů  

pro akademický rok 2019/2020 

 

Pro:     Proti:     Zdrželi se: 

18     0     0 

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Požadavky k souborným zkouškám  

z matematiky 

 

Pro:     Proti:     Zdrželi se: 

18     0     0 

 

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Požadavky ke státním závěrečným zkouškám 

 

Pro:     Proti:     Zdrželi se: 

18     0     0 

 

4. Personální záležitosti 

a. Vyslovení předchozího souhlasu s návrhem rektora na jmenování Rady  

pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity v Opavě 

 

Engliš: Sdělil, že Rada pro vnitřní hodnocení je orgán, který je nutné mít zřízen od roku 2017. V našich 

vnitřních normách je stanoveno její funkční období identické s funkčním obdobím rektora. S novým 

rektorem je nutné jmenovat novou Radu pro vnitřní hodnocení. Rektor je ze zákona jejím předsedou  

a předseda AS SU je jedním z členů. Místopředsedou byl navržen prof. Engliš. Jedna třetina AS SU jsou 

členové, jedna třetina je navrhována Vědeckou radou a jedna třetina navrhována rektorem. Máme 

navrženy také tři externí členy, a to Ing. Kaniu, Mgr. Gondkovou a Mgr. Csanka. Krátce představil CV 

externích členů. 

 

Bernatík: Sdělil, že je třeba zvolit volební komisi, jelikož se jedná o personální záležitost a je třeba tajná 

volba. 

 

Navrženi byli: 

Dr. Ing. Ingrid Majerová 

Ing. Tomáš Verner 

MgA. Mgr. Ondřej Durczak 

 

Návrh usnesení 

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě zvolil volební komisi ve složení: 

Dr. Ing. Ingrid Majerová 

Ing. Tomáš Verner 

MgA. Mgr. Ondřej Durczak 

(Hlasování proběhlo samostatně vždy o každém členovi samostatně) 

 

 



 

  

Pro:     Proti:     Zdrželi se: 

17     0     1 

 

 

Bernatík vyzval členy volební komise, aby se odebrala k jednání a zvolila si svého předsedu.  

Komise si zvolila za svou předsedkyni Dr. Ing. Ingrid Majerovou. Předseda AS SU tímto požádal 

předsedkyni volební komise, aby se ujala průběhu voleb a vyhlásil krátkou přestávku na dobu nezbytně 

nutnou pro zajištění příslušných procesů spojených s průběhem volby.  

Majerová: Sdělila průběh procesu volby a následně proběhla tajná volba. 

Majerová: Sdělila výsledek volby. Počet oprávněných voličů je 22, přítomných voličů 18, vydaných 

hlasovacích lístků 18, odevzdaných hlasovacích 18, neplatných 0.   

Hlasy pro navržené členy: 

Mgr. Pavel Csank                                                      18 

Prof. RNDr. Miroslav Engliš, DrSc.                         18 

Mgr. Karolína Gondková                                          17 

Doc. Mgr. Tomáš Gongol, Ph.D.                              17 

Doc. PhDr. Juraj Kalnický,Ph.D. Prof.h.c.               18 

Ing. Jaroslav Kania                                                    15 

Prof. PhDr. Irena Korbelářová, Dr.                            18 

Prof. Ing. Peter Lichard, DrSc.                                   18 

Prof. RNDr. Jaroslav Ramík, CSc.                             18 

Mgr. Petr Rataj                                                           18 

Doc. PhDr. Gabriela Rykalová, Ph.D.                        18 

Prof. RNDr. Jaroslav Smítal, DrSc.                            18 

Prof. Ing. Daniel Stavárek, Ph.D.                                15 

Prof. RNDr. Zdeněk Stuchlík, CSc.                            17 

Prof. Mgr. Jindřich Štreit, dr. h. c.                              18 

Prof. PhDr. Rudolf Žáček, Dr.                                    15 

 

Návrh usnesení 

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě vyslovuje souhlas s návrhem na jmenování Rady pro 

vnitřní hodnocení Slezské univerzity v Opavě 

 

5. Různé 

a.  

Urbanec: Vznesl dotaz, jak to vypadá se zaváděním systému MUNI. Poslední informace o datu přechodu 

byla, že se bude implementovat k 1. 9. 2019. 

Engliš: Doplnil, že spuštěno mělo být původně dokonce od 1. 7. 2019, nicméně poslední informace pana 

prorektora Gongola je, že bylo odloženo z technických důvodu na 1. 9. 2019. 

Urbanec: Vznesl dotaz, jak dlouho bude fungovat systém STAG. 



 

  

Engliš: Konstatoval, že zápis do nového akademického roku by měl ještě proběhnout ve STAGu, až poté 

by mělo dojít k překlopení dat a dále se bude pokračovat v novém IS: 

b. 

Vojtal: Sdělil, že si všiml na webových stránkách univerzity, že označení autora příspěvků je vždy ve 

stylu nejdříve příjmení a pak jméno. Takto jsou označovány maďarské příspěvky a vyzval k nápravě (mj. 

byl na to upozorněn i podněty z jiné univerzity). 

Engliš: Konstatoval, že s názorem souhlasí a požadavek předá k řešení. 

Durczak: Doplnil, že sám také vkládá příspěvky a generuje se takto automaticky, není možnost volby. 

Engliš: Doplnil, že na webových stránkách dochází stále k dalším úpravám. 

c. 

Engliš: Informoval, že náš čeká další dlouhodobý záměr na roky 2021 – 2025 a bylo nám vytknuto,  

že jsme v minulých letech přistupovali k materiálu šablonovitě, tudíž již s ročním předstihem si dovoluje 

vyzvat, pokud by měl někdo nějaké podněty ke strategickému směřování univerzity, bude velmi rád  

za příspěvky. 

 

Příští zasedání Akademického senátu se bude konat 18. 6. 2019 v 10 hodin v Opavě. 

 

Zapsala:  

Zuzana Moravcová, 14. 5. 2019 

Za správnost: 

Ing. Werner Bernatík, Ph.D. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

  

 

Slezská univerzita v Opavě 

Akademický senát 

 

 

U S N E S E N Í 

 

z 291. zasedání AS SU konaného dne 14. 5. 2019  
 

 

1. Akademický senát Slezské univerzity schvaluje Výroční zprávu o činnosti Slezské univerzity v Opavě 

2. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Výroční zprávu o hospodaření Slezské 

univerzity v Opavě za rok 2018 

3. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Dodatek ke Zprávě o vnitřním hodnocení 

kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností Slezské univerzity v Opavě za rok 2019 

4. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Základní rozpis příspěvku a dotace součástem 

Slezské univerzity v Opavě pro rok 2019 

5. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Studijní plány matematických oborů  

pro akademický rok 2019/2020 

5. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Požadavky k souborným zkouškám  

z matematiky 

6. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Požadavky ke státním závěrečným zkouškám 

7. Akademický senát Slezské univerzity zvolil volební komisi ve složení: 

Dr. Ing. Ingrid Majerová 

Ing. Tomáš Verner 

MgA. Mgr. Ondřej Durczak 

8. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě vyslovuje souhlas s návrhem na jmenování Rady  

pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity v Opavě 

 

 

 

 

 

 

 
Ing. Werner Bernatík, Ph.D. 

           předseda AS SU 


